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Vereniging tot Behoud van Oud, Groen en Leefbaar Voorschoten   C O N C E P T 

VERSLAG van de Algemene Ledenvergadering, gehouden op 25 april 2022 in het 

Bondsgebouw te Voorschoten 

 

AANWEZIG: de bestuursleden De Ruiter, Reinsma, Buijs, Van Oirsouw, Prein en Sentrop,       

ca. 35 leden 

 

1. Opening, vaststelling agenda 

De voorzitter heet de aanwezigen welkom. Zes maanden geleden waren we ook bij elkaar, 

de ALV 2021 was toen uitgesteld vanwege corona. De huidige ALV vindt weer volgens het 

normale schema in april plaats. 

2. Mededelingen 

De secretaris deelt mee dat bericht van verhindering is ontvangen van bestuurslid Van der 

Klis en de leden Von der Assen, Borgsteede, Briët, Goemans, Van der Kooij Jzn. en 

Wijckerheld Bisdom. 

In 2021 bestond OGLV 50 jaar. Vanwege corona kon dat jubileum toen niet worden gevierd. 

Dit jaar gebeurt dat alsnog. Op 20 augustus 2022 is er een buitendag voor de leden op 

Berbice. Leden kunnen zich daarvoor aanmelden via een speciaal e-mailadres. Verder wordt 

gewerkt aan een kleine tentoonstelling in het Museum Voorschoten: van mejuffrouw Begeer 

tot mevrouw De Ruiter. Traditioneel verzorgen we ook dit jaar Open Monumentendag, die 

wordt omlijst met een fotowedstrijd. Het openstellen van particuliere monumenten is door 

corona erg moeilijk geworden. We proberen er toch een mooi programma van te maken. 

De voorzitter deelt mee dat de ALV in 2023 een agenda met een aantal belangrijke 

onderwerpen zal hebben: een beleidsnota over de toekomst van de vereniging en een 

statutenwijziging. In het bestuur is de toekomst van OGLV al geruime tijd onderwerp van 

bespreking. De statutenwijziging is nodig vanwege de Wet bestuur en toezicht 

rechtspersonen (WBTR). Op grond van deze wet zijn alle bestuursleden inmiddels in het 

zogeheten UBO-register (ultimate beneficial officer) ingeschreven. Met dit register wordt 

beoogd fraude en witwassen met gelden van rechtspersonen tegen te gaan. Van de gele- 

genheid wordt gebruik gemaakt om de statuten op te frissen, o.m. met een nieuwe 

formulering van de doelstelling van de vereniging. De beleidsnota en de nieuwe statuten 

moeten door de komende ALV worden besproken en goedgekeurd. 

Verder heeft de huidige secretaris aangegeven na 8 jaar te willen aftreden in de ALV 2023. 

We zoeken dus naar een opvolger/ster. 

Onze monumentenfilm “Het dorp van toen en nu”, die ca. een halfuur duurt, kan nu ook 

worden bekeken op onze website. 
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In onze archiefruimte in de bibliotheek hebben we nog grote voorraden brochures. Op 

termijn moeten we daar weg, als de bibliotheek tot MFA (multifunctionele accommodatie) 

wordt verbouwd. Op de buitendag en OMD kunnen belangstellenden pakketten brochures 

meenemen. 

We zijn bezig met een onderzoek naar de mogelijkheid om de Canon van Voorschoten in 

boekvorm uit te geven. We hopen dat de gemeente aan de uitgave wil meebetalen. 

Verder bestaat het idee om een boekje te maken over Kinderen van toen en nu. Op oude 

foto’s van Voorschoten zie je vaak een rijtje kinderen met een hoepeltje e.d. Het boekje is 

bedoeld om belangstelling te wekken voor het verleden en richt zich op kinderen van groep 

8 van de basisscholen. 

Met de verkoop van het Ambachts- en Baljuwhuis zijn we weer terug bij af. De verkoop aan 

Boris Bayer gaat niet door. We blijven dit dossier volgen en wachten nu eerst af welke 

coalitie in de gemeenteraad tot stand komt. 

3. Verslag ALV 11 oktober 2021 

Marijke de Kleijn merkt op dat het aantal geplande excursies 10 is geweest en niet 20. Het 

verslag wordt vastgesteld. Op voorstel van de voorzitter wordt hiermee tevens alsnog 

besloten tot de vaststelling van de jaarstukken 2020 en de benoeming van een nieuw lid in 

de Kascommissie. Vanwege het ontbreken van een voldoende quorum konden in de vorige 

ALV geen rechtsgeldige besluiten worden genomen. Met dit besluit wordt alsnog in 

rechtsgeldige besluitvorming voorzien. 

4. Jaarverslag 2021 

Over het Jaarverslag 2021 zijn geen vragen of opmerkingen. De tekst wordt vastgesteld. 

5. Commissie Planologie 

Stan Dessens geeft een toelichting. Hoewel er in de gemeente niet veel is gebeurd, heeft de 

Commissie Planologie gewoon doorgewerkt. Recent is een brief voor het bestuur 

voorbereid, waarin de vereniging haar wensen aan de coalitiepartijen kenbaar maakt. Al 

jarenlang bestaat de wens dat er meer gebouwd wordt voor inwoners met een bescheiden 

budget. Het aandeel sociale huurwoningen in de woningbouw zou omhoog moeten naar 

50%. Gewezen is in dit verband op de bouw van zogeheten “tiny houses” in Leiden aan de 

Voorschoterweg naast de waterzuivering. Bij een kostprijs van € 150.000 kan een 

acceptabele huur worden gerealiseerd. Het tweede punt: houd het buitengebied groen. 

Daarbij gaat het om de Duivenvoordecorridor, maar ook om het gebied ten westen van de 

spoorlijn. De bouw van Starrenburg III staat al 15 jaar in de planning, maar er wordt nog 

steeds niet gebouwd. Burgerparticipatie, ook zo’n onderwerp dat maar moeilijk van de 

grond komt. Duurzaamheid is een groot thema: fossiele brandstoffen moeten op termijn 

uitgebannen worden. Het zonnecollectief in Voorschoten slaagt er maar steeds niet in 

voldoende daken van flinke grootte te vinden waar zonnecollectoren mogen worden 

geplaatst. Deze wensen zijn aan de coalitiepartijen en de informateur kenbaar gemaakt. Bij 
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afzonderlijke brief heeft de vereniging kritiek geoefend op plannen om aan het Treubplein in 

en nabij het v.m. reisbureau van D-Reizen horeca met terras mogelijk te maken. 

        6.  Commissie Groen 

Kees Buijs geeft een toelichting als vervanger van Peter Dordregter, die verhinderd is. De 

Commissie Groen heeft i.v.m. corona weinig vergaderd. De gemeente heeft sinds de 

ontvlechting van de werkorganisatie Duivenvoorde in het eigen ambtenarenapparaat maar 

beperkte capaciteit m.b.t. de leefomgeving. Met de gemeente vindt veel overleg plaats: over 

het mogelijk handhaven van kaprijpe populieren in Adegeest, over bloemrijke bermen voor 

de bijen. Het klapstuk was de verschijning onlangs van de nieuwe Bomenroute, inmiddels al 

de derde versie. De vorige dateert uit 2015. De huidige versie is geheel opnieuw beschreven 

en voorzien van rvs-tegels met een QR-code voor bijzonderheden bij elke boom. De 

aanwezigen vanavond kunnen een exemplaar van het boekje meenemen. De voorzitter 

haakt bij dit laatste aan met de mededeling dat de nieuwe bomenroute het cadeau van de 

gemeente aan de jubilerende OGLV was. Bij gelegenheid van de aanbieding op 23 maart jl. 

heeft Unity tv een interview met wethouder Spil en de voorzitter uitgezonden. 

Marijke de Kleijn geeft een toelichting op de Activiteitencommissie als aftredend voorzitter. 

De commissie heeft twee nieuwe leden: Hetty de Vrijer en Gaspard de Jong. Het programma 

2021 heeft opnieuw de gevolgen van corona ondervonden. Doorgegaan zijn: het 

Sieboldhuis, singelparkwandeling Leiden, Park Berbice, volkstuinvereniging en de 

tentoonstelling Silhouet van Voorschoten in het MV. Vier excursies zijn doorgeschoven naar 

dit jaar. Ook het programma 2022 zal mogelijk niet helemaal uitgevoerd kunnen worden 

vanwege corona. Het streven is gericht op 11 excursies, behalve in de zomer in iedere 

maand één. In het komende OGLV Magazine wordt het programma gepubliceerd (onder 

voorbehoud). Bij herhaalde excursies worden leden op de wachtlijst met voorrang geplaatst 

op de deelnemerslijst. 

De voorzitter herinnert eraan dat Marijke na het overlijden van Addy van de Lint het 

voorzitterschap van de Activiteitencommissie op zich heeft genomen. Zij heeft dat prima 

gedaan. Daarnaast heeft zij samen met Marijke Reinsma het boekje met wandelingen langs 

Voorschotense monumenten geschreven; dat boekje heeft een goed onthaal gevonden. De 

dank aan Marijke voor haar inzet gaat vergezeld van een boekenbon, een bosje lathyrus en 

applaus van de aanwezigen. 

          7.  Financiële jaarstukken 

Penningmeester Bart van Oirsouw licht toe dat het vermogen van de vereniging is 

toegenomen tot ca. € 26.000. Het bestuur zoekt naar mogelijkheden om dat geld zinvol te 

besteden. De grootste bron van inkomsten vormen de contributiebetalingen, daarnaast was 

er een eenmalige bijzondere donatie van € 900 kort voor het overlijden van een lid dat ons 

een warm hart toedroeg. Het voor OMD beschikbare budget is, met toestemming van de 

gemeente als financier, geheel besteed aan onze monumentenfilm. Voor de lustrumviering 

in 2022 is € 1.500 gereserveerd. Over de financiële jaarstukken zijn geen vragen bij de leden. 
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De begroting 2022 ziet er ongeveer hetzelfde uit als die over 2021. Voor de 

Activiteitencommissie is € 2.000 uitgetrokken, voor de jubileumviering nog € 1.000. 

De heer Lockhorst, lid van de Kascommissie, meldt dat de commissie in januari 2022 bijeen is 

geweest voor de kascontrole. De conclusie is dat dit bestuur een solide en degelijk financieel 

beleid voert. Er is goed omgegaan met de beschikbare financiële middelen. Verder is 

vastgesteld dat OGLV geen armlastige vereniging is. Voorgesteld wordt het bestuur décharge 

te verlenen over het gevoerde financiële beheer. De vergadering doet dit met applaus. 

Als nieuw lid van de Kascommissie 2023 stelt Joke Nooy zich beschikbaar. De vergadering 

benoemt haar als zodanig. 

8. Rondvraag 

Jan van Dijk vraagt naar de stand van zaken m.b.t. de onteigening van tuinderskassen ten 

zuiden van de Kniplaan. 

Stan Dessens antwoordt dat de gemeente een fors bedrag moet betalen voor de te 

verwijderen kassen. In het bestemmingsplan Noortveer komen 220 woningen, de bestaande 

bebouwing in dat gebied moet daarom verdwijnen. De discussie tussen gemeente en 

eigenaren over het uit te keren bedrag kan nog wel 2 jaar duren is de huidige inschatting. 

Paul Pelser ergert zich aan het afvalbeleid in Voorschoten. De afvalscheiding vooraf lukt niet 

erg: bij de afvalcontainers wordt ook van alles gedumpt dat er niet thuis hoort. De vraag 

blijft wat de beste manier van afvalscheiding is: voor- of nascheiding. Wassenaar heeft voor 

een ander systeem gekozen dat positief uitpakt: men heeft daar minder restafval. 

Ronald de Heer vraagt welke definitie van “leefbaar” het bestuur hanteert. De voorzitter 

antwoordt dat deze vraag in de beleidsnota over de toekomst beantwoord zal worden. Het 

behoud van de publieke functie van het AB-huis valt onder het begrip, dat gaan alle 

Voorschotenaren aan. Zaken die alleen voor een bepaalde wijk van belang zijn moeten door 

de wijkbewoners zelf worden aangekaart. 

De voorzitter verzoekt iedereen de presentielijst te tekenen. Aan het loket bij de keuken is 

een drankje verkrijgbaar. Daarna sluit zij de vergadering. 

P A U Z E 

Zuster Regina en Peter Meijs hebben zich bereid verklaard een uiteenzetting te geven over 

de ontwikkelingen met de buitenplaats klooster Bijdorp. 

Zuster Regina is algemeen overste van de congregatie. De twee zussen die destijds de 

congregatie hebben gesticht hebben zich gericht op onderwijs, ziekenverpleging en 

bejaardenzorg. Het moederhuis van de orde staat al 147 jaar in Voorschoten. De zusters zijn 

te oud geworden om het klooster zelf te kunnen beheren, zij moeten dat met pijn in het hart 

loslaten. De orde is erg blij dat het religieus erfgoed bewaard blijft en dat de nieuwe taken 

passen in de kernwaarden van de orde. De plannen zijn inmiddels goed gevorderd en het 

bestemmingsplan is door de gemeenteraad goedgekeurd. 
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Peter Meijs is directeur van de werkorganisatie Huize Bijdorp en behartigt in die 

hoedanigheid alle materiële belangen van de congregatie. Hij tracht “hard” en “zacht” met 

elkaar in balans te brengen. De urgentie wordt bepaald door de snel krimpende 

kloostergemeenschap. De leeftijd varieert van 67 tot 105, de gemiddelde leeftijd van de 32 

zusters is 89 jaar. De congregatie nadert haar voltooiing: nieuwe zusters worden niet meer 

aangenomen. De congregatie wilde de toekomst voor de huidige zusters duurzaam 

veiligstellen. Begonnen is met het maken van een spelregelkaart zonder rekening te houden 

met beperkingen van wet- en regelgeving. Daarin heeft alles wat de zusters en de plangroep 

van belang vinden een plaats gevonden. Over de spelregelkaart zijn met alle betrokkenen 

sessies gehouden; ook drie zusters hebben daaraan deelgenomen. Uitgegaan is van vijf 

kernwaarden: zingeving, nabij zijn, jong en oud, natuurlijk en geborgenheid. Als partners in 

dit proces zijn Marente en Paul en Marlies van der Kooij als hobbyboeren betrokken. 

Uitgangspunt is dat de toekomstige exploitatie sluitend is. Daarvoor moesten nieuwe 

kostendragers worden gevonden. De buitenplaats blijft één geheel, het beheer blijft in één 

hand. De businesscase is sluitend. Vanuit de spelregelkaart is toegewerkt naar een 

visiedocument, dat op 29 april 2021 definitief is vastgesteld. 

Woningbouw op het Bijdorpterrein aan de Vliet is niet mogelijk gebleken. De nieuwbouw 

vindt geconcentreerd plaats op het kloostercomplex. Een deel daarvan (de 

pensionaatsvleugel en de bestuursvleugel) zal worden gesloopt en plaats maken voor 

nieuwbouw in 4, 5 of 6 bouwlagen. In het nieuwe complex komen 81 zorgplaatsen en 106 

woningen, zowel sociale huur als vrijesectorhuur. Daarnaast komen er 12 grondgebonden 

vrijesectorwoningen op de bungalowlocatie. Aan de Vliet wordt een theekoepel 

teruggebracht. 

Het bestemmingsplan heeft ter inzage gelegen en daarop zijn enkele zienswijzen ingediend. 

Het is op 16 december 2021 door de gemeenteraad unaniem vastgesteld. Doordat de 

Bomenbond Leiden beroep heeft ingesteld is het bestemmingsplan niet definitief geworden. 

De congregatie en de Bomenbond zijn in positieve sfeer met elkaar in overleg over een 

oplossing. [Het beroep van de Bomenbond is uiteindelijk ingetrokken, zodat het 

bestemmingsplan nu definitief vaststaat – secr.] 

De gronden zullen in erfpacht worden uitgegeven, zodat de congregatie een rol kan blijven 

spelen in de toekomst van Huize Bijdorp. Onlangs is een erfpachter gekozen met wie volgens 

de planning in november 2022  een definitief contract wordt gesloten. 

Daarnaast is er een Erfgoedstichting, opgericht op 7 april 2022, met als doel samen met de 

nieuwe erfpachter de buitenplaats als geheel een duurzame toekomst te geven met 

inachtneming van de nalatenschap van de zusters Dominicanessen van Voorschoten. De 

stichting heeft een bestuur van 6 personen met Peter Meijs als voorzitter en Stan Dessens 

als een van de leden. 

Op vragen vanuit de zaal wordt geantwoord dat de kapel blijft bestaan als een ruimte voor 

ontmoeten en vieren. Zij zal wel aan de eredienst worden onttrokken. 
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De erfpachter zal het nodige moeten doen aan de verduurzaming van de bestaande 

gebouwen. Dat aspect is in de plannen opgenomen. 

Parkeren op het terrein zal mogelijk zijn op drie plaatsen: onder het gebouw, op het huidige 

sportveldje en naast de oprijlaan. Daarmee wordt maar net voldaan aan de geldende 

parkeernorm. 

De functie van de erfpachter is in feite die van een investeerder. De zusters willen dat hij zich 

duurzaam verbindt aan de buitenplaats. De bekende trits: ontwikkelen – uitponden – de 

winst opstrijken is dus niet aan de orde. De erfpachter krijgt slechts een opstalrecht, de 

congregatie blijft juridisch eigenaar van de grond. 

Om half 11 wordt de interessante en zeer volledige uiteenzetting over de ontwikkelingen op 

Bijdorp afgesloten met het aanbieden van een boekenbon en bloemen aan zuster Regina en 

Peter Meijs. 
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